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Els comerciants estan fent descomptes al voltant del 50%. Fotos: Arxiu

Amb els torrons més que digerits,
els comerciants estan immer-
sos en unes rebaixes que esperen
que segueixin la línia d’una cam-
panya de Nadal que sembla que
va marcar un punt d’inflexió.
“Encara estem recollint dades,
però podem dir que vam viure un
Nadal força correcte”, afirma a
aquesta publicació Salvador Ven-
drell, president de la Fundació
Barcelona Comerç.

Vendrell explica que l’últim
tram de la campanya, el corres-
ponent a Reis, va anar “millor”
que el primer, una valoració que
ara s’ha transformat en optimis-
me per a les rebaixes, les quals
són, si no hi ha grans canvis, les
últimes que han començat per llei

el 7 de gener. I és que la Genera-
litat ja ha aprovat l’avantprojec-
te de llei catalana de comerç que
dóna llibertat als comerciants
per fer rebaixes quan vulguin, tot
i recomanar les temporades tra-
dicionals d’hivern i estiu. 

Amb tot, Vendrell creu que
aquesta campanya serà bona i
que superarà la de l’any passat.
En aquest sentit, esvaeix les pors
que hi havia sobre si el Black Fri-
day es menjaria les vendes de
Nadal i rebaixes. “No ha estat un
substitutiu, ha servit per incre-
mentar la facturació”, assegura. 

INICI FULGURANT
Com passa cada any, les rebaixes
van arrencar amb molta força. En-
guany, el fet que comencessin en
cap de setmana va ajudar que els
compradors sortissin al carrer a la
caça de gangues –sobretot  roba
i calçat– com una activitat més de

Nadal. L’èxtasi consumista, però,
anirà a menys a mesura que pas-
sin les setmanes. “El primer cap
de setmana és el que marca les re-
baixes, durant el qual es concen-
tren gran part de les vendes glo-
bals”, afirma Vendrell.

Els descomptes que estan
implementant els botiguers ron-
den el 50 i fins i tot el 70%. “Fa
uns anys es començava fent una
oferta del 30% i s’anava pujant
a mesura que passaven les set-
manes. Ara el paradigma és di-
ferent i alguns ja comencen amb
el 50% d’entrada”, explica. 

CREIX L’OCUPACIÓ
L’optimisme pel que fa a les ven-
des també s’ha contagiat a l’ocu-
pació. Segons un estudi de
Randstad, enguany s’han for-
malitzat 20.255 contractes a Ca-
talunya per a les rebaixes, un 16%
més que l’any passat.

Confirmant la recuperació
» Els botiguers viuen les rebaixes amb optimisme després dels bons resultats que va deixar el Nadal
» La campanya de descomptes arrenca amb força i genera més de 20.000 contractes a Catalunya

Francisco J. Rodríguez
BARCELONA

REACCIONS4L’aprovació de l’a-
vantprojecte de llei de comerç de
la Generalitat que preveu, entre
altres, liberalitzar el període de
rebaixes, no ha deixat indiferent
ningú. Per una banda, Àlex Goñi,
president de PIMEComerç, as-
segura que s’està “més a prop d’a-
cabar amb la inseguretat jurídi-
ca” en què es movien els boti-
guers des que el Constitucional
va suspendre la llei catalana de
comerç. Similar és la postura de
l’Agrupament de Botiguers i Co-
merciants (ABCC), el president
del qual, Emiliano Maroto, con-
sidera “acceptable” la llei sempre
i quan el teixit comercial “arribi
a un acord de bona voluntat per

respectar les dates tradicionals de
les rebaixes”. Una postura que
subscriu la Fundació BCN Co-
merç, tot i que és un pèl més crí-
tica i insisteix en la necessitat de
“fixar una data conjunta d’inici
de rebaixes per tal d’afavorir
tots els comerciants per igual”, ja
que liberalitzar el període de la
campanya “redueix la competi-
tivitat del petit comerç” respec-
te de les grans superfícies, les
quals, alerta, “acabaran mar-
cant aquests períodes”. 

Aquestes, tanmateix, no ho
veuen igual. L’Asociación Na-
cional de Grandes Empresas de
Distribución (ANGED) titlla l’a-
vantprojecte “d’antiquat”. 

La liberalització de les 
rebaixes aixeca polseguera



| 4 líniasarrià.cat Agenda NacionalGener 2017

Guanyar el referèndum. Aquest és l’ob-
jectiu que s’ha marcat l’Assemblea Na-
cional Catalana (ANC) d’ara fins a la con-
sulta d’autodeterminació que el presi-
dent Puigdemont preveu convocar, com
a tard, el setembre d’enguany. El comp-
te enrere ja ha començat i per això l’en-
titat independentista ha posat tota la
carn a la graella des del 15 de gener per
“sumar més voluntats” a les tesis inde-
pendentistes. És el dia que va començar
la campanya Fem futur, que pretén im-
pulsar una “pluja permanent de raons”
a favor d’un estat propi, “anant més en-
llà dels sentiments i apel·lant al pensa-
ment racional”.

Amb aquestes paraules ho explica el
president de l’ANC, Jordi Sánchez, que
dóna per garantit que el referèndum es
farà i per això creu que ara cal assegurar
la victòria del Sí. L’objectiu, diu, és tenir
un “país informat” per combatre la “cam-

panya de la por de l’Estat espanyol”. És per
això que el pilar de la nova campanya es
basa en donar “tranquil·litat i més argu-
ments” a totes les persones que poden ser
votants potencials a favor de l’autodeter-
minació, bàsicament els ‘comuns’ i part
dels simpatitzants del PSC.

En aquest sentit, l’entitat ha confec-
cionat una campanya molt específica en la
qual totes les assemblees territorials es mo-
bilitzaran de dues maneres: amb accions
al carrer i fent arribar el missatge mitjan-
çant articles a tants diaris locals com sigui
possible, sense obviar el suport publicita-
ri. La temàtica dels articles serà mensual
i s’estructurarà en sis grans àrees [veure
infografia] que l’ANC entén que són les que
preocupen més a la gent.

Fem futur compta amb 5.000 vo-
luntaris disposats a organitzar actes més
enllà del seu municipi, per centrar-se en
aquelles localitats on hi ha més indecisos.
“És una campanya des de la base i per a
la base”, diuen des de l’ANC. Tot plegat
per aconseguir la desitjada majoria social
que faci possible que el Sí s’imposi en l’e-
ventual referèndum del setembre.

» L’ANC engega la campanya ‘Fem futur’ perquè el Sí s’imposi en un eventual referèndum independentista
» Jordi Sánchez anima tothom a implicar-se en la “recta final” del procés per aconseguir un estat propi

Arnau Nadeu
BARCELONA

“Votarem i hem de guanyar”

ZONES PRIORITÀRIES4Per garantir l’è-
xit de la campanya i ser més eficient,
l’ANC ha establert unes zones priorità-
ries d’actuació, la majoria de les quals a
l’àrea metropolitana de Barcelona. Són
comarques, ciutats i barris on creu que
hi ha més marge per fer créixer la base
independentista.

Resumint, des d’un punt de vista co-
marcal l’ANC centrarà la seva campan-
ya en el Baix Llobregat, el Barcelonès, el
Maresme, el Vallès Occidental, el Vallès
Oriental i el Tarragonès. Més concreta-
ment, a nivell municipal l’entitat posarà
el focus en Badalona, Barberà, Castell-
defels, Cerdanyola, Cornellà, Esparre-
guera, Esplugues, Gavà, Granollers,
l’Hospitalet, la Llagosta, Martorell, Mo-

llet, Olesa de Montserrat, Parets, el Prat
de Llobregat, Ripollet, Sabadell, Sant
Adrià de Besòs, Sant Andreu de la Bar-
ca, Sant Joan Despí, Santa Coloma de
Gramenet, Santa Perpètua, Viladecans i
Premià de Mar, entre altres. Una llarga
llista de ciutats que majoritàriament es
concentren a l’àrea metropolitana de
Barcelona. Precisament a la capital ca-
talana, l’ANC prioritzarà la seva actuació
en cinc districtes en concret: Horta-Gui-
nardó, Nou Barris, Sant Andreu, Sant
Martí i Sants-Montjuïc.

És per tot plegat que l’entitat mobi-
litzarà voluntaris d’arreu del país per
garantir que les accions de la campanya
es puguin dur a terme en aquestes zones
on no gaudeix de tant arrelament.

L’àrea metropolitana, clau
Infografia: Oscar Murillo / Línia



Per a publicitat: publicitat@comunicacio21.com - 686 42 95 17  
5 | líniasarrià.catGener 2017



| 6 líniasarrià.cat Gener 2017

publicitat 686 42 95 17líniasarrià.cat

Les cartes d’opinió es poden enviar a: opinio@comunicacio21.com 

Línia Sarrià no comparteix necessàriament les opinions que 
els signants expressen en aquesta secció ni se’n fa responsable.

redacció: liniasarria@comunicacio21.com 
publicitat: publicitat@comunicacio21.com
administració: facturacio@comunicacio21.com

Dipòsit legal: B 17672-2010

amb el suport de:Difusió controlada

15.031 exemplars mensuals

Opinió

Un diari plural

per @Modernetdemerda                                                                                                                       

4Tots som Rabell

El passat  diumenge dia 8, el
tuitaire (i, per cert, ciutadà)
Marc Berenguer va fer un tuit
dirigit a Lluís Rabell acusant-
lo d'haver mentit als ciutadans
per haver fet bandera del refe-
rèndum durant la campanya
electoral del 27S i haver-lo
aparcat després, passant a de-
fensar unes noves eleccions
en previsió d'uns millors re-
sultats per al seu partit.

El que passà llavors fou es-
garrifós. Algú -encara sense
identificar- va entrar clandes-
tinament al compte de Twitter
de Lluís Rabell i, des de l'ano-
nimat més covard, va respon-
dre el tuit del jove fent veure
que era el mateix diputat. Ho
feu amb les següents paraules:
"La vida és dura. Però ets jove.
Aprendràs a patir. Fes-ho en si-
lenci i no atabalaràs la huma-
nitat". Tal qual.

Quin és el límit de Twitter?
On acaba l'aberració? Té línies
vermelles, aquest cau de merda
que només sap jugar a l'amena-
ça, a la riota i a l'insult anònim?

És al·lucinant que encara
cap cos policial s'hagi pres la

molèstia d'investigar quin im-
presentable va hackejar el
compte a Lluís Rabell i va es-
criure tal vòmit en nom d'un
diputat del Parlament de Ca-
talunya. On són els Mossos, en
aquests casos flagrants d'u-
surpació d'identitat? A què es-
peren? Algú tancarà algun dia
aquesta granja de bojos amb
passamuntanyes? Hem d'as-
sumir definitivament la im-
punitat davant d'aquests actes?
No. Diguem no.

No vull saber els mals dies
que deu estar passant Lluís Ra-
bell. Tot un símbol de l'esquer-
ra, del poble, de la societat civil,
el veí del quart, el tiet espitregat,
l'incansable de les lluites socials,
la torxa dels treballadors, el per-
seguidor de somnis, l'accent a la
i del sí que es pot, el barri fet per-
sona, la solidaritat feta diputada.
No vull pensar com es deu sen-
tir després que un covard hagi
posat en boca seva una rèplica
tan altiva, tan establishment,
tan llunyana, cap a un pobre noi
que només li demanava explica-
cions per no haver complert
amb el seu programa electoral.

Que li hagin fet això a ell.
Ell, que si s'hagués avançat a
l'impostor, hauria contestat el
noi sense cap mena de proble-
ma i exemplificant la seva ideo-
logia i el seu càrrec.

Però ja ho sabem, Twitter
és la barra del bar, el monstre
de mil caps, el covard dis-
fressat d'heroi. El país dels
pusil·lànimes i dels rancu-
niosos sense ofici ni benefici.
I tot el que no és Twitter, el
món real, és assenyat i bo. Per
això és tan important mante-
nir-se'n apartat i quedar
amarrat a la realitat, on pa-
raules com aquestes són in-
concebibles perquè la gent
normal no entra a Twitter,
on totes les intervencions són
serioses perquè la gent for-
mada no debat a Twitter. On
qui guanya sempre és el res-
pecte i la concòrdia.

Que algú actuï per acabar
d'una vegada per totes amb
aquesta xacra. Contra la infà-
mia. Contra l'anonimat. Contra
Twitter. Contra els dolents, do-
lentíssims. Contra les coses.
Ara i sempre. Tots som Rabell. 

4Oxímoron
per Jordi Lleal

El senyor Carlos Lesmes Serra-
no, president del Tribunal Su-
prem i del C.G.P.J  reclamà al seu
dia que el rei Joan Carles I con-
tinués aforat per evitar que po-
gués rebre “querelles malinten-
cionades”! Ves per on, ho són de
bon principi o després que els
jutges dictin sentència, sembla
que quan es presenta una que-
rella una part té la bona intenció
de guanyar-la i l’altra té la mala
intenció que la perdi l’altra part
i així es poden invertir els termes.
Sembla que no es pot predeter-
minar si una querella és malin-
tencionada o no, per això no es
pot impedir que es puguin pre-
sentar querelles sigui a qui sigui,
al més comú dels mortals o a les
més altes instàncies del poder.
No havíem quedat que la justí-
cia és igual per a tothom? O pot-
ser hi ha uns més “iguals” que al-
tres davant la justícia? Si és len-

ta, per les contínues maniobres
emprades pels advocats, molt
preparats i ben pagats, és injus-
ta i no és justícia. Casos que du-
ren anys i panys, que quan es dic-
ta sentència o han prescrit, o han
mort els imputats o tenen de-
mència senil. Mentrestant, qui
no té prou diners no pot sub-
vertir el sistema judicial que
serà implacable amb ell. Una
Justícia cega amb el poble ras o
que aixeca el drap dels ulls i mira
cap a un altre costat quan els im-
plicats són poderosos. Una Jus-
tícia que mesura els fets amb
unes balances llastrades a favor
de qui en un plateret hi aboca di-
ners. A Espanya la Justícia no és
imparcial, massa casos ho estan
demostrant. En podríem fer un
llibre amb tres-centes pàgines.
Malament rai, això no té símp-
tomes de canviar i sense justícia
imparcial no hi ha democràcia.  

Un diari participatiu

Actualitat a la xarxa

#VentadaAutonòmica

@alexhaix: La notícia més difosa de la
conferència de presidents autonòmics és
que el vent ha fet caure les banderes, in-
dicatiu de la seva transcendència.

#ElBrexitMésDur

@Nationalia: May confirma: Regne Unit
abandonarà el Mercat Comú. El govern
escocès té a punt la resposta: tracte
diferenciat o nou referèndum.

#OnadaDeFred

@Eduesteve: Prefereixo el fred polar:
amb pingüins, iglús, Amundsen... Si és
siberià, em ve al cap la batalla d’Sta-
lingrad.
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Un diari obert

El Partit Popular acusa els de Pode-
mos de xavistes. Paradoxalment, i
fent això, el PP no veu la biga en ull
propi però sí la palleta en el contrari. 

Segons la política perpetrada pel
PP i pels xavistes, poca distància els
separa. M’explico. Avui dia l’oposició
de Veneçuela intenta impulsar noves
lleis democràtiques en el seu parla-
ment. Desgraciadament, Maduro i
els seus xavistes, amb més poder al
país, amb l’exèrcit sota les seves ordres
i el tribunal constitucional al seu ser-
vei, s’apropa més al PP espanyol que
al partit de Pablo Iglesias. Cada cop
que l’oposició de Veneçuela intenta

impulsar una nova llei Maduro i els
seus, emparant-se en una constitució
arnada i plena d’interessos foscos, la
porten al Tribunal Constitucional i la
deroguen. Exactament el mateix fa el
PP amb cada llei aprovada pel Parla-
ment català. 

La pregunta és, com té la barra el
PP d’acusar de xavistes als de Pode-
mos quan és el Popular qui fa el ma-
teix que Maduro? Aquí sí que hauria
d’intervenir la monarquia espanyola
amb neutralitat. Potser caldria que la
casa reial fes com en el passat quan li
va dir a Chávez: ¿por qué no te callas?,
però en aquest cas dirigit al PP.

4PP xavista
per David Rabadà

4D’obrers a reis de l’IBEX
per Gemma Aguilera

Fins no fa pas tant, el PSOE era un par-
tit ideològicament neutre, més enllà
dels quatre tòpics de l’esquerra clàssica,
i d’arrels republicanes però monàrquic
pel bé de la unitat d’Espanya i l’èxit de
la Transició. Una buidor –i incoherèn-
cia- ideològica latent des de feia quaranta
anys, però absolutament pràctica per so-
breviure al bipartidisme, en què els es-
panyols votaven A per oposició a B. Es-
panya era un país en què ser d’esquer-
res era, simplement, no ser de dretes.
Fins que van arribar els matisos refor-
mistes de Podemos i de Ciudadanos, i
Susana Díaz es va veure obligada a in-
vestir la dreta reaccionària i corcada de
corrupció per blindar d’intrusos el règim
i els seus privilegis, prioritàriament
centrifugats cap al seu ‘cortijo’.  

I fins avui, que el PSOE ha fet un
aclariment ideològic que tanca anys
d’especulacions sobre les suposades ar-
rels republicanes que el partit fundat
per intel·lectuals i obrers a l'entorn de
Pablo Iglesias el 2 de maig de 1879 va
guardar en un calaix. Primer, als anys

40 amb la via Indalecio Prieto, que va
intentar una aliança dels demòcrates es-
panyols a l'exili per a bastir una alter-
nativa monàrquica al règim. I des-
prés, en el moment de legitimar els Bor-
bons per ordre del franquisme dos
dies després de la mort del dictador. La
gestora del partit ha denunciat el perill
de trencament d’Europa si es permet
l’aparició de “regnes, principats o re-
públiques aristocràtiques, es diguin
Flandes, Escòcia, Catalunya, Valònia o
Venècia”. Perquè com és ben sabut, la
monarquia sempre s’ha construït des de
baix i de forma democràtica, mentre
que la república és un invent dels na-
cionalismes perifèrics burgesos per
trencar societats.

Aquest és el PSOE que consolida-
ran els de Susana Díaz, el de la via san-
guínia contra les urnes, la il·legitimi-
tat democràtica d’un cap d’Estat con-
tra la voluntat d’un poble. Ara sí,
PSOE y cierra España.

Publicat a El Món

@Coordinadora25S: En plena ola de frío
nos suben la luz, el gas, la bombona de
butano, desahucian familias y hay 5 mil-
lones de personas sin calefacción.

@cristina_pardo: Ciudadanos debatirá
en su Congreso la conveniencia de dejar
de citar a Adolfo Suárez. Rivera ya está
ampliando su repertorio sobre Kennedy.

@josepppares: Demanen perdó pel IAK
14 anys després, el mateix dia del judici
a Bárcenas.... Una casualitat o contrain-
formació?

Opinió en 140 caràcters

Parlen els
veïns

Rosa
“No em sembla bé,
és un lloc perfecte
perquè hi puguin
venir i jugar sense
estar lligats. Estaria
bé que continués
havent-hi una zona

habilitada per a gossos, tot i que és cert
que el parc està molt brut, però la res-
ponsabilitat de netejar és de les persones.”

Carlos
“Si som cívics, por-
tem els gossos lli-
gats, recollim els
excrements i anem
amb compte si els
gossos són d’a-
quests que es con-

sideren perillosos crec que no hi hauria
d’haver cap problema. El problema no
són els animals, són els seus amos.”

Nancy
“No estic d’acord
amb aquesta pro-
hibició, tot i que
crec que, entre tots,
hem de respectar
l’espai on juguen els
nens i els amos dels

gossos els han de portar sempre lligats i
netejar el que embrutin. Crec que aques-
ta convivència ha de continuar existint.”

Guillem
“No em sorprèn.
Crec que el tracta-
ment que l’Ajunta-
ment fa dels gossos,
considerant que
cada dia n’hi ha
més, no és l’adient.

Aquesta és la zona més gran on els podem
deixar jugar amb llibertat i les àrees per
a gossos properes estan molt brutes.” 

Què et sembla que es vulgui prohibir l’entrada de gossos al Turó Park?
per Toni Enguix
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HABITATGE4El preu dels pi-
sos de lloguer s’està disparant a
Barcelona i el districte no és l’ex-
cepció. L’estudi ‘L’habitatge de
lloguer 2016’ publicat el passat
17 de gener pel portal immobi-
liari Fotocasa ha conclòs que Sa-
rrià-Sant Gervasi torna a ser el
segon districte de l’Estat amb els
preus més alts.

Així doncs, el 2016 es va
acabar amb el preu del metre
quadrat al districte enfilat fins
als 16 euros, quan a finals del
2015 aquesta xifra era de 14,5
euros. L’increment, doncs, ha es-
tat del 9,3% en un any -tot i això,
aquest augment està per sota de
la mitjana de la ciutat, on ha pu-
jat un 13,7%-. Tal com mostra
l’estudi, Sarrià-Sant Gervasi no-
més té per sobre, en tot l’estat,
un altre districte barceloní: Ciu-
tat Vella. El preu del metre qua-
drat en aquest districte és de
17,37 euros. El tercer districte
també és de Barcelona, en

aquest cas l’Eixample, mentre el
primer de Madrid (Chamberí) se
situa en el quart lloc.

La responsable d’anàlisi d’a-
quest portal immobiliari, Beatriz
Toribio, va explicar durant la
presentació de l’informe que els
preus amb els quals es fan els
càlculs són els de “les ofertes re-
gistrades als webs d’immobi-
liàries i , per tant, pot ser que es-

tiguin una mica per sobre del
que s’acaba registrant als con-
tractes, però donen una imatge
bastant real sobre la tendència
del mercat”.

Finalment, Toribio va pro-
nosticar que al llarg d’aquest
2017 els preus de lloguer conti-
nuaran creixent, tot i que sense
la rapidesa que ho han fet en els
últims trimestres.

Imatge d’un pis situat al passeig de la Bonanova. Foto: Google Maps

Els lloguers de Sarrià-Sant Gervasi
són els segons més cars de l’Estat
» Els preus al districte només estan per sota dels de Ciutat Vella

» Del 2015 al 2016 el metre quadrat va passar dels 14,5 als 16 euros

Mòdol anuncia accions legals
per recuperar La Sarrianenca

POLÈMICA4El regidor Daniel
Mòdol va anunciar  el 10 de gener,
a BTV Ràdio, que l’Ajuntament
emprendrà accions legals per re-
cuperar l’edifici del carrer Canet
número 22. Es tracta de la nova
seu de 5 entitats culturals, La Sa-
rrianenca, que ha topat amb el re-
buig dels actuals llogaters, l’As-
sociació Canet 22 Pintors, que
han decidit no abandonar l’espai.

En declaracions a BTV Ràdio,
Mòdol va afirmar sentir-se “pro-
fundament traït perquè després
de diverses reunions i del tracte
exquisit per part de l’Ajuntament”
el col·lectiu de pintors ha decidit
“fer aquesta acció de força”. 

Segons Mòdol, el consistori va
pactar al mes de maig amb el
col·lectiu de pintors que el des-
embre abandonarien l’edifici.
Quan el Districte ja havia fet el
lliurament simbòlic de l’espai a les
entitats, l’associació de pintors va
decidir no entregar les claus.

Per la seva banda, la presi-
denta de l’associació, Ute Reb-
holz, va afirmar a BTV Ràdio
que no tenen previst abandonar
l’espai, que lloguen des del
1994, perquè  no van pactar mai
amb l’Ajuntament la seva mar-
xa el mes de desembre. Segons
Rebholz, “ens volen fer fora
per un tema polític”.

La renda familiar puja en tres
barris i cau en els altres

SOCIETAT4L’informe sobre la
Renda Familiar Disponible (RFD)
que l’Ajuntament va presentar a
principis de mes mostra com, a fi-
nals del 2015, aquest indicador va
pujar en tres barris del districte i
va caure en els altres tres en com-
paració amb l’any anterior.

Així doncs, l’índex de la Ren-
da Familiar Disponible (una xifra
que col·loca els districtes i els ba-
rris en una puntuació respecte de
la mitjana de la ciutat, situada en
100)  assenyala que a Sant Ger-
vasi-Galvany, al Putxet i el Farró
i a Sarrià, la renda familiar va créi-

xer. La crescuda més gran va ser
a Sant Gervasi-Galvany, on va
augmentar 13 punts, mentre que
Sarrià ho va fer quatre punts i a el
Putxet i el Farró un.

D’altra banda, la cara nega-
tiva de l’estudi són Vallvidrera,
el Tibidabo i les Planes, les Tres
Torres i Sant Gervasi-la Bona-
nova, on la renda familiar va cau-
re 11, 4 i 3 punts respectivament.
En el conjunt del districte, que
continua sent el més ric de la ciu-
tat, la RFD va créixer del 2014 al
2015, ja que va passar de ser de
35.625€  a 37.168€.   

Collboni torna a reivindicar 
les obres de Muñoz Ramonet
ART4El tinent d’alcaldia d’Em-
presa, Cultura i Innovació, Jaume
Collboni, es va mostrar molt con-
tundent el passat 16 de gener
amb l’actitud de les filles de l’in-
dustrial Julio Muñoz Ramonet, a
qui va acusar de no complir les tres
sentències del Tribunal Suprem
sobre el retorn del llegat del seu
pare a la Fundació Muñoz Ra-
monet, que lidera l’Ajuntament.

Les paraules de Collboni, que
va remarcar que “les sentències ju-

dicials s’acaten i es compleixen, no
es maregen”, van arribar després
que el diari El País publiqués que
un jutge haurà de decidir si les
obres L’anunciació, d’El Greco, i
L’aparició de la verge del Pilar, de
Goya, valorades en més de set mi-
lions i mig d’euros, han de tornar
a Barcelona o si accepta la pro-
posta de la família que sigui el mu-
seu del Prado que les aculli en di-
pòsit.  Sembla, doncs, que l’ina-
cabable serial encarà durarà.

Reivindicació | Demanen millores al bus de barri 
Les associacions de veïns del Turó Parc, el Farró, Sant Gervasi Sud i Laforja
han demanat van celebrar el passat 17 de gener una trobada al Centre Cívic

Casa Sagnier per demanar un bus de barri que comuniqui els veïns d’aquestes
zones del districte “amb els equipaments, especialment amb el CAP Adrià”. 

Imatge del dia de l’entrega simbòlica de claus. Foto: Twitter (@GerardLillo)
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En marxa la reforma 
dels jardins de Can Ferrer

ESPAIS VERDS4El Districte va
anunciar el passat 15 de gener que
ja han acabat les tasques de des-
brossament i neteja dels jardins de
Can Ferrer, que s’han de conver-
tir en un nou espai enjardinat
obert als veïns.

La recuperació d’aquests jar-
dins és una reivindicació dels
veïns de Sant Gervasi-Galvany
que va començar fa molts anys.
Ara el consistori ja treballa en la re-

dacció del projecte que ha de per-
metre convertir aquest espai en un
“nou pulmó verd obert al barri”,
segons van explicar des del Dis-
tricte en un comunicat.

Està previst que la transfor-
mació de l’espai es faci en dues fa-
ses. La primera afectarà les zones
de jardí que no són al perímetre de
protecció de l’edifici, mentre que
la segona serà  la consolidació i es-
tabilització de la casa.

El retaule de la Mare de Déu del
Roser necessita 12.000 euros

PATRIMONI4La restauració del
retaule de la Mare de Déu del Ro-
ser de la parròquia de Sarrià, una
de les joies del barroc català, ha
entrat en la fase final de la seva
restauració. Per aconseguir el
finançament necessari, la Pa-
rròquia de Sant Vicenç de Sarrià
ha posat en marxa una cam-
panya de micromecenatge per
obtenir 12.000 euros per cobrir
les despeses finals. La campan-
ya, que estarà oberta fins al prò-
xim 19 de febrer, duia recollits el
passat 23 de gener 830 euros. 

Des de fa mesos un equip de
restauradors treballa per recu-
perar aquesta obra, l’autor de la
qual és l’escultor Agustí Pujol,

destacat representant dels inicis
del barroc català. Des de la Pa-
rròquia de Sant Vicenç expliquen
que l’import total de la restau-
ració és de 38.115 euros. L’ob-
jectiu és que la rehabilitació es-
tigui acabada el 15 d’abril “per tal
de celebrar els quatre segles
d’història del retaule”, afegeixen
des de la parròquia.

La rehabilitació del retaule és
bastant urgent, ja que pel seu es-
tat de conservació actual hi ha
risc de despreniment a causa de
diverses fissures. El que més
preocupa, expliquen des de la
Parròquia de Sant Vicenç, “és l’a-
tac d’insectes xilòfags que afec-
ta la seva estabilitat”.

EQUIPAMENTS4La reforma del
Turó Park es posarà en marxa a
partir del pròxim mes de juliol.
Així ho va avançar l’Ajuntament
als veïns a mitjans de gener, en
una trobada durant la qual els re-
presentants de les entitats veï-
nals i els comerciants van poder
conèixer els detalls d’una pro-
posta que contempla la prohibi-
ció d’accés als gossos un cop
s’inauguri el nou parc.

L’objectiu de l’Ajuntament  és
restaurar de dalt a baix un parc
que en els darrers anys s’ha dete-
riorat de manera considerable. En
declaracions a BTV, el regidor Da-
niel Mòdol va explicar, després de

presentar el projecte als veïns, que
“els gossos no podran entrar per-
què són en part els causants del
deteriorament del parc”. 

Aquesta decisió no la veuen
gaire clara des de l’Associació de
Veïns i Comerciants Turó Parc,
que a banda de demanar que el
nou espai tingui un manteni-
ment adequat, creuen que la pro-
hibició dels gossos generarà po-
lèmica. En paral·lel, l’Ajunta-
ment ha anunciat que per com-
pensar la pèrdua d’espai per a
gossos al Turó Park crearà una
àrea d’esbarjo per aquests ani-
mals de 1.700 metres quadrats als
Jardins de Piscines i Esports. 

A banda de la qüestió rela-
cionada amb els gossos, la trans-
formació del parc, que té un
pressupost de més de 800.000
euros, implicarà la reposició de
la vegetació i l’arbrat, que en els
darrers anys ha patit una man-
ca de manteniment. 

També està previst canviar
una part de la xarxa freàtica i
instal·lar una nova xarxa de reg
per tal que tot el parc sigui més
resistent. A banda d’aquestes
modificacions, hi ha prevista
una nova àrea de jocs infantils,
una àrea de salut per a la gent
gran i la recuperació de l’espai
del teatret de titelles. 

Actualment molts veïns fan servir el Turó Park per passejar el gos. Foto: Cristian López

L’Ajuntament prohibirà 
els gossos al nou Turó Park
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36 associacions i entitats ocuparan la Rambla el dia 28 per reivindicar Barcelona per als seus veïns

“La ciutat no està en venda”
PROTESTA/ La Rambla es convertirà, el
pròxim dia 28, en un espai de reivindica-
ció. I és que un total de 36 associacions i
entitats del teixit associatiu, urbanístic, sa-
nitari o veïnal, entre altres, duran a terme
una ocupació popular d’un dels carrers
més emblemàtics de la ciutat.

Aquesta acció, anomenada #Ocupem-
LesRambles, va ser presentada el passat dia
10 a la seu de la FAVB. Durant aquest acte
es va fer la lectura d’un manifest anome-
nat Barcelona no està en venda, en el qual
es denuncia “la pujada dels preus de l'ha-
bitatge, la precarietat laboral, el descontrol
de la gestió turística, la mercantilització de
l'espai públic, la desigualtat i la necessitat
de recuperar la ciutat per al veïnat”. 

El text comença assegurant que du-
rant les darreres quatre dècades, la ciutat
s’ha anat construint “amb errors i encerts
presidits per dos factors: l’especulació im-
mobiliària i la lluita dels barris per una ciu-
tat digna i cosmopolita, que atresora una
llarga història per a la supervivència de la
ciutat i la seva gent”. El manifest lamenta
que l’evolució i la transformació constant
que s’ha produït en els darrers 40 anys
(però que s’ha accentuat de manera expo-
nencial en els darrers 10) ha portat a què
Barcelona estigui “en venda”, una situació
de la qual es responsabilitza el fet que “el
fenomen especulatiu ha adquirit una di-
mensió global, impulsat pel capital finan-
cer i la complicitat de les elits polítiques de
Madrid i Catalunya, que volen transformar
la ciutat en un gran negoci”.

Aquesta situació, segons el manifest,
no ha arribat al seu límit ni de bon tros, ja

que “assistim a un agreujament progres-
siu”, un fet que, accentuat pel model de
gentrificació de la ciutat, ha acabat per “ex-
pulsar el veïnat dels barris, fomentant la
sobreexplotació turística”, un fenomen
que ja existeix a altres ciutats.

El manifest continua amb una sèrie de
reivindicacions que són les que es faran
públiques durant el matí del dia 28. Aques-
tes demandes són el canvi de model turís-
tic, passant “d’un model de turisme
massificat promogut pels grans operadors
turístics” a “un volum de turisme accepta-
ble i respectuós amb la convivència veïnal”. 

Durant l’ocupació de la Rambla també
es reclamarà “la derogació de les reformes
laborals i de jubilació, així com la imple-
mentació de mesures de suport a la lluita
contra l’atur”, unes mesures que els con-
vocants consideren necessàries per lluitar
contra la precarització laboral.

Un altre dels punts que es reivindicarà
serà “l’accés a l’habitatge digne i assequi-
ble per a tothom”, la lluita contra els des-
nonaments i els desallotjaments d’espais
socials per la força.

#OcupemLesRambles també incidirà en
temes de medi ambient (“aturar la des-
trucció del medi ambient per la contami-
nació i promoure el transport públic
eficient i mitjans alternatius com la bici-
cleta”), defensarà l’espai públic “per gaudir
i conviure, no per fer negoci”, reivindicarà
el comerç de proximitat i mostrarà la seva
solidaritat amb els barris més empobrits.

El manifest acaba fent una nova crida
a tothom i insta a fer pinya per “barrar el
pas als enemics de la ciutat”.

QUEIXA/Un mes i mig després de l’inici dels problemes,
el cas s’ha resolt. El passat dia 30 de desembre, centenars
de veïns dels barris del Poblenou i de Bac de Roda van
començar a recuperar la línia telefònica després de
més d’un mes i mig sense servei (les primeres avaries es
van registrar el passat 13 de novembre).

“És insòlit que hàgim hagut d’esperar tant per veu-
re com Telefònica resolia el problema”, lamenta Salvador
Clarós, president de l’Associació de Veïns del Poblenou.
“Ens consta que la situació està totalment normalitzada
des del passat dia 4, quan vam mantenir la darrera reu-
nió amb la companyia, en la qual els vam fer arribar les
indemnitzacions que reclamem per tot aquest temps sen-
se servei”, afegeix Clarós, que admet que, ara per ara, no
tenen previst reunir-se més amb Telefònica. “En la darrera
trobada també ens van assegurar que, a partir del mes
que ve, els usuaris començaran a rebre el retorn dels co-
braments de les factures d’aquests dos mesos anteriors”,
explica Clarós.

Durant tot el temps en el qual els veïns van estar sen-
se servei telefònic, l’AVV, l’Ajuntament i la companyia van
mantenir una sèrie de reunions, tot i que segons Clarós,
les explicacions “no s’entenien”. Tot i això, finalment els usua-
ris ja tornen a disposar del servei que tenen contractat.

Centenars de veïns del Poblenou i Bac 
de Roda ja tornen a tenir servei telefònic CONDOL/El Poblenou i la ciutat han perdut un dels líders

veïnals i activistes més actius. El passat 26 de desembre
va morir Manel Andreu, una de les figures més repre-
sentatives de les lluites veïnals. Expresident de la FAVB, de
l'Associació de Veïns del Poblenou i sindicalista, Andreu
va dedicar bona part de la seva vida a lluitar per les con-
dicions de vida dels seus veïns.

La seva feina va començar a destacar durant la dèca-
da de 1990 (especialment després dels Jocs Olímpics) i a
principis d’aquest segle. Més recentment, la seva tasca es
va centrar a dignificar les condicions de vida dels immi-
grants i de la seva inserció a la nostra societat.

L’alcaldessa Ada Colau, l’exalcalde Xavier Trias, el tinent
d’alcalde Gerardo Pisarello o la regidora de Ciutat Vella Gala
Pin van fer diverses piulades recordant la seva figura.

Mor Manel Andreu, un dels
líders veïnals del Poblenou

veïns en línia

El periòdic dels veïns dels barris de Barcelona



11 | líniasarrià.catGener 2017

SERVEIS/ Els bons resultats de les
passades experiències han portat
l’Ajuntament a ampliar i reforçar el
servei de sales d’estudi per a joves
que, des del passat dia 2 i fins al 2
de febrer, ha impulsat a la ciutat.

Aquests espais se sumen a les
biblioteques per tal d’ajudar els es-
tudiants a preparar els exàmens.

D’aquesta manera, a Ciutat
Vella s’obrirà una d’aquestes sa-
les, l’Eixample, les Corts i Sant
Martí veuran com l’oferta es du-
plica i districtes com Sants-Mont-
juïc, Sarrià-Sant Gervasi, Gràcia i
Sant Andreu comptaran amb
tres d’aquestes sales, mentre
que a Horta-Guinardó i a Nou Ba-
rris se n’obriran quatre.

L’Ajuntament
amplia i reforça 
les sales d’estudi

IGUALTAT/ Ja està en marxa el pro-
grama en moviment [s], una sèrie
d’activitats que, entre aquest mes
i el juliol, serviran per comme-
morar el 40è aniversari de les I Jor-
nades Catalanes de la Dona, que
es van celebrar a la ciutat el 1976
i que van servir per començar a
plantar la llavor de futures cam-
panyes i mobilitzacions i van fer
que molts assumptes considerats
aleshores estrictament domès-
tics passessin a ser tractats de
manera pública.

Entre les activitats que es du-
ran a terme a tota la ciutat hi ha
cinefòrums, xerrades, exposi-
cions i taules rodones.

‘en moviment [S]’
recorda 40 anys
d’activisme femení

PUBLICACIÓ/ La repressió fran-
quista que va patir la ciutat entre
1939 i 1975 és el tema protago-
nista del dossier del número 142
de la revista Carrer, que edita la
FAVB. Altres temes que també
apareixen en aquesta publicació,
que ja es pot descarregar al portal
web de la FAVB, són articles sobre
els preus dels lloguers, sobre l’ai-
gua o una entrevista a Joan Llina-
res, exdirector executiu del Palau
de la Música.

Per altra banda, a mitjans
del mes passat la FAVB va anun-
ciar que la campanya de micro-
mecenatge per publicar un nú-
mero especial pels 25 anys de Ca-
rrer ha estat un èxit.

‘Carrer’ aborda la
repressió franquista
que va patir la ciutat

veïns en línia

La Marina espera amb candeletes
l’arribada de la Línia 10 l’any que ve

METRO/ Encara no fa ni un mes
que hem estrenat l’any, però els
barris de la Marina ja esperen amb
ganes l’arribada del 2018. I és que,
si el calendari es manté, quan en-
cetem l’any que ve aquesta zona
de la ciutat veurà com se satisfà
una de les seves eternes reivindi-
cacions: l’arribada de la Línia 10
del metro  –ramal de l’L9–. 

“Estem molt satisfets perquè
aquesta vegada l’acord sembla
ferm i tot indica que tirarà enda-
vant”, explica Antoni Guillén,
màxim dirigent de la Unió d’Enti-
tats de la Marina, valorant l’acord
que l’Ajuntament i el Govern de
la Generalitat van signar pocs
dies abans de Nadal i que fructifi-
carà en les obertures de les esta-
cions de Foneria a la Marina de
Port i de Foc Cisell a la Marina del
Prat Vermell. 

Però malgrat el seu opti-
misme i la seva satisfacció, Gui-
llén no abandona del tot els
dubtes i la desconfiança que ell i
els veïns de la Marina senten
cada cop que es parla d’aquest
projecte. “Després de tants in-
compliments de tots els anuncis
que el Govern ha fet és normal
que hi hagi un cert recel”, admet
el president de la Unió d’Entitats,
tot i que remarca que “quan l’a-
rriba del metro sigui una realitat,
permetrà revifar el barri i el co-
merç”. Guillén també expressa el
seu desig que “aquest acord tin-
gui continuïtat i que el metro
arribi a la Zona Franca”.

L’alcaldessa Ada Colau i el vi-
cepresident i conseller d’Econo-
mia Oriol Junqueras van ser els

encarregats de posar negre sobre
blanc i formalitzar l’acord, acom-
panyats per la tinent d’alcaldia
d’Ecologia, Mobilitat i Urbanisme,
Janet Sanz, i pel conseller de Te-
rritori i Sostenibilitat, Josep Rull.
La batllessa va mostrar la seva sa-
tisfacció per l’execució del pro-
jecte, un fet que, segons Colau, fa
“justícia amb uns veïns que no
volen ser de segona, sinó de pri-
mera”, i va recordar que, històri-
cament, aquesta zona de la ciutat
ha patit “un dèficit de comunica-
ció molt important”. El vicepresi-
dent Junqueras també va
aplaudir l’acord i en el seu parla-
ment va voler remarcar “el com-
promís de la Generalitat amb les
institucions municipals”.

Aquestes dues noves esta-
cions (que el consistori calcula
que podran fer servir potencial-
ment uns 70.000 veïns) es podran
construir gràcies als 40 milions
d’euros que la Generalitat obtin-
drà de la venda de diferents béns
immobles que hi ha a la ciutat a
l’Ajuntament. Algunes d’aquestes
propietats que pròximament
passaran a ser de propietat mu-
nicipal seran dues de les naus i
cinc dels solars de l’antiga fàbrica
de Can Batlló, al districte de
Sants-Montjuïc, l’edifici de la
Llotja, al districte de Ciutat Vella, i
bona part de les antigues cotxe-
res Borbó, al districte de Nou Ba-
rris. De moment, l’únic que ha
transcendit de les intencions que
el govern de Colau té previst fer
amb aquests equipaments és la
construcció de diversos equipa-
ments i pisos públics a Can Batlló.

REIVINDICACIÓ/ La plataforma Salvem
les Drassanes-Les Drassanes per al barri ha
decidit plantar-se. El passat dia 18, en una
roda de premsa, l’entitat va tornar a mos-
trar el seu rebuig a la construcció de l’ho-
tel Praktik, a Ciutat Vella, a tocar de la
muralla històrica de la ciutat.

Ja fa uns mesos que Salvem les Dras-
sanes va publicar un manifest al seu lloc
web en el qual argumenten la seva oposi-
ció a aquest projecte que, consideren,
“destrueix el barri”,  perquè creuen que
“accentuarà els desequilibris entre veïns i
turistes, farà que creixin els preus de béns
i lloguers en una zona majoritàriament de
gent treballadora, provocarà l’obertura de
comerços que només satisfaran les ne-
cessitats del turisme i causarà una altera-

ció profunda de l’entorn d’un espai patri-
monial de primer ordre”. 

Però Salvem les Drassanes no està sola
en la seva lluita contra la construcció del
Praktik. De fet, entitats rellevants del dis-
tricte i de la ciutat, com l'Assemblea de
Docents de Ciutat Vella, el col·lectiu de tre-
balladores i treballadors del CAP Drassa-
nes, l'Assemblea de Barri del Raval, la
FAVB, SOS Monuments, l’Assemblea de
Barris per a un Turisme Sostenible (ABTS)
i centenars de veïns de tota la ciutat (la
llista de suports ja està per sobre dels 400)
s’han adherit al manifest.

Entre altres accions reivindicatives, la
plataforma també ha penjat un vídeo mu-
sical on denuncien la situació amb la
cançó Mamma mia, d’ABBA.

La plataforma Salvem les Drassanes 
es “planta” contra l’hotel Praktik 

El periòdic dels veïns dels barris de Barcelona
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RECONEIXEMENT4El CaixaFo-
rum va ser l’escenari el passat di-
vendres 20 de gener de l’entre-
ga dels premis Hermes del cer-
tamen BCN Shopping&Shoo-
ting, que celebrava la seva quar-
ta edició de la mà de la Funda-
ció Barcelona Comerç. L’Hermes
al Millor Curtmetratge va ser per
a Cortado, de l’equip Ozzypiun-
tur Productions, que va ser en-
registrat en una botiga de l’Eix
Sants-Les Corts, en concret al
Caribean Coffe Center. Aquest
film també va rebre el premi a la
Millor Música. L’Hermes a la Mi-
llor Direcció, per la seva banda,
va ser per a Joan-Marc Zapata
per la seva obra El Dibuix. 

Per altra banda, els Hermes
també van deixar premis al dis-
tricte. El comerç Smeg Store
BCN, de l’associació de comer-
ciants Barnavasi, ha estat dis-
tingida amb el premi a la Botiga
més Cinematogràfica, per la seva
implicació i presència dins de la

trama del curtmetratge que s’hi
va enregistrar, Cafè i croissant.

El jurat del certamen estava
format per professionals de l’au-
diovisual, la cultura i el comerç.
Aquest jurat també va atorgar el
Premi a l’Originalitat al curt-
metratge Ito (Hilos), elaborat
per l’equip Finde Creativo, que
també es va emportar el guardó
a la Millor Fotografia. 

L’entrega dels premis va es-

tar presidida pel president de la
Fundació Barcelona Comerç,
Salva Vendrell, i per la regidora
de Comerç, Montserrat Ballarín.

Per altra banda, la campanya
solidària que ha portat a terme el
certamen ha aconseguit recollir
6.686 euros, que aniran destinats
als menjadors socials. En aquest
sentit, l’actor Pepe Planas i la can-
tant Mia Fuentes van filmar el
clip La vida en su total. 

Foto de família amb els premiats. Foto: Eixos BCN

‘Cortado’ rep el premi al Millor
Curt als ‘Shopping&Shooting’
» El curtmetratge va filmar-se al Caribean Coffe, de Sants-Les Corts
» L’Smeg Store, de Barnavasi, premi a la Botiga més Cinematogràfica

Un conveni per vertebrar i
consolidar els eixos comercials

COL·LABORACIÓ4La Fundació
Barcelona Comerç va signar un
conveni de col·laboració amb el
departament d’Empresa i Co-
neixement –a través del Consorci
de Comerç, Artesania i Moda
(CCAM)– a finals del mes passat
amb l’objectiu de dinamitzar i
vertebrar els eixos comercials
de la ciutat. 

D’aquesta manera, la Fun-
dació i la Generalitat sumaran es-
forços per impulsar una sèrie
d’actuacions orientades a la ver-
tebració i consolidació dels eixos
comercials. De fet, els dos actors
coincideixen que cal reforçar la
col·laboració per potenciar la vi-
sibilitat i professionalització dels

eixos, posant al seu abast eines
que els permetin adaptar-se a
l’entorn actual i millorar la seva
capacitat de creixement i conso-
lidació. Amb aquesta premissa, la
voluntat del conveni és establir
un marc de col·laboració entre el
CCAM i la Fundació Barcelona
Comerç per desenvolupar una sè-
rie de projectes que volen con-
tribuir a assolir aquest objectiu. 

Per la seva banda, el pla d’ac-
tuacions de la Fundació preveu
la continuïtat del projecte Vitri-
nes d’Europe, les passarel·les
del BCN Moda al Carrer, el
Shopping&Shooting, El Defen-
sor del Client i les campanyes de
promoció dels eixos. 

Solidaritat | La targeta solidària ajuda 450 famílies
Durant l’any passat, 450 famílies van poder comprar aliments a botigues de la ciutat gràcies a

la Targeta Solidària. Una xifra que significa que, en total, unes 2.300 persones s’han beneficiat
d’aquesta iniciativa. A través de la targeta, les persones que viuen situacions de precarietat 
poden comprar a comerços d’alimentació gràcies als diners que s’ingressen a cada targeta.

Ballarín titlla “d’inadmissible”
la nova llei de comerç catalana
NORMATIVA4L’Ajuntament no
ha rebut positivament l’inici dels
tràmits parlamentaris de la nova
llei de comerç catalana. La regi-
dora de Comerç, Montserrat Ba-
llarín, considera que el projecte
de Llei de Comerç, Serveis i Fi-
res “no reconeix les competèn-
cies municipals en matèria de co-
merç i n’envaeix les reconegudes
per la Carta Municipal”. 

Per tot plegat, Ballarín asse-
gura que el projecte de nova

normativa és “inadmissible” per
al consistori.

“La Generalitat és molt cu-
rosa quan la invasió de compe-
tències es produeix en altres
instàncies i s’hauria d’aplicar el
mateix quan afecta a l’Ajunta-
ment i altres municipis”, afegeix. 

A més, asseguren que el De-
partament d’Empresa no ha re-
collit cap de les propostes que
l’Ajuntament ha fet durant l’e-
laboració del projecte.

El comerç emblemàtic es
reivindica en una exposició

HISTÒRIA4El Centre cívic Ur-
gell acollirà fins al pròxim 9 de
febrer l’exposició De tota la
vida. El comerç emblemàtic de
Barcelona, una iniciativa im-
pulsada per la regidoria de Co-
merç i Mercats per homenatjar
les botigues més antigues de la
ciutat, a la qual atorguen una
personalitat característica que
els nous temps i els nous hàbits
de compra dels clients estan
posant en perill. 

Per tal de reivindicar la im-
portància de tenir centenars de
botigues centenàries a la ciutat,

el fotògraf Esteve Vilarrúbies ha
conformat un recull d’instantà-
nies del dia a dia d’aquests co-
merços històrics. 

Segons expliquen fonts mu-
nicipals, Vilarrúbies vol “rei-
vindicar el paper d’aquests es-
tabliments com a referents de la
ciutat i fomentar-ne el coneixe-
ment entre la ciutadania i les
persones que visiten Barcelona”. 

Aquest projecte està em-
marcat dins de la Ruta dels Em-
blemàtics, una guia en línia
amb la qual es pot gaudir d’a-
quest patrimoni.

Baiget i Vendrell signant el conveni de col·laboració. Foto: Eixos BCN
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Esports

ATLETISME4Els bons resultats
que es van assolir l’any passat
han portat a repetir l’experiència.
El pròxim dia 29, els Salesians
han decidit celebrar la segona
edició de la The Bosco Run, una
prova solidària que es desenvo-
lupa a les instal·lacions de l’es-
cola i per la seva rodalia, al pas-
seig de Sant Joan Bosco.

L’objectiu d’aquesta cursa,
però, és ajudar a recaptar fons
per al projecte Repassem Junts,
una iniciativa que serveix per do-
nar suport acadèmic (una esto-
na d’estudi i de berenar de di-
lluns a dijous durant tot el curs)
a aquells nens i nenes del dis-
tricte que ho necessiten.

L’edat mínima per participar
en aquesta competició serà de 3
anys i les inscripcions es podran
formalitzar al portal web de l’es-
cola [www.salesianssarria.com]
fins al pròxim dia 25. El preu de
participació variarà en funció
de l’edat del participant, en una

forquilla que es mou entre els 3
i els 12 euros. Els dorsals es po-
dran recollir al centre, abans de
la sortida de la prova.

El dia de la competició arren-
carà a les 10 del matí amb les
proves dels més grans. En total
seran quatre les curses inicials,
de 5 quilòmetres cadascuna, per

les categories d’entre 14 i 17
anys, d’entre 18 i 30 anys, d’en-
tre 31 i 49 anys i per als majors
de 50 anys. A partir de les 11 serà
el torn de la categoria juvenil,
amb una cursa de 2 quilòmetres.
Els cadets, els infantils, els ale-
vins, els benjamins i els pre-
benjamins clouran la jornada.

El centre serà un dels punts de la cursa. Foto: Google Maps

Tot a punt per a la segona edició
de la cursa ‘The Bosco Run’
» El pròxim dia 29 se celebrarà la prova, que recorrerà 

les instal·lacions dels Salesians i el passeig Sant Joan Bosco

Muguruza comença l’any
amb bon peu a Austràlia

TENNIS4Garbiñe Muguruza ha
tornat en plena forma. Després
d’un gran 2016, amb el primer
gran campionat de la seva carre-
ra (Roland Garros), la tennista
hispano-veneçolana del CT Bar-
cino és a Melbourne, disputant el
primer Grand Slam de l’any, l’O-
pen d’Austràlia.

Muguruza ha anat avançant en
el campionat, derrotant Samantha
Crawford, Anastasija Sevastova i
Sorana Cirstea per la via ràpida en
les primeres rondes, aconseguint
superar els vuitens per primer cop
al campionat oceànic.

En el moment del tancament
d’aquesta edició de Línia Sarrià,
Muguruza havia aconseguit el
bitllet per als quarts de final i la
seva rival havia de ser la nord-
americana CoCo Vandeweghe.

TORRÓ GUANYA A TUNÍSIA
Les bones notícies per al Barcino,
però, no s’acaben als Antípodes. I
és que l’alacantina Tita Torró va
aconseguir una doble victòria (en
individual i en dobles) a l’ITF Pro
de Hammamet, a Tunísia. Així,
Torró reedita la victòria que va
aconseguir l’any passat.

El partit CP Sarrià - Joventut
Can Pi, suspès per incidents

FUTBOL4Caldrà esperar per
veure si s’acaba la mala ratxa del
CP Sarrià. I és que el darrer
partit jugat per l’equip, el passat
dia 22 al municipal Polígon Gor-
nal contra l’Esportiu Joventut
Can Pi, va ser suspès al descans
per l’àrbitre Javier López després
d’uns incidents amb el públic lo-
cal. Després dels primers 45
minuts, l’equip anava guanyant
per 1-2, gràcies a un gol d’Olae-
chea i un autogol del local Car-
dona. Joan Ibarra va ser l’autor
de la diana local poc abans de la
mitja hora de joc.

Si el Sarrià aconsegueix fi-
nalment la victòria, serà el pri-
mer partit que el conjunt blau-
grana guanya des del 27 de no-
vembre. En els darrers dos me-
sos, l’equip havia entrat en una
mala dinàmica de resultats (dos
empats i tres derrotes) que l’han
allunyat de la zona alta.

Al marge de la segona meitat
d’aquest matx contra els hospi-
talencs, els pròxims reptes per al
Sarrià seran rebre el Martinenc
B el pròxim dia 29. Cirera, Car-
melo i Besòs Barón de Viver se-
ran els rivals del mes de febrer.

L’Handbol La Salle afronta la 
segona volta amb urgències

HANDBOL4Ja ha començat la se-
gona volta de la Primera estatal
masculina i l’Handbol La Salle Bo-
nanova continua amb urgències
pel que fa a la classificació.

Els homes de Fernando Pas-
tor acumulen 2 victòries, 1 empat
i 13 derrotes en les primeres 16 jor-
nades del campionat, però viuen
immersos en una mala dinàmica
de partits perduts que dura des del
12 de novembre, quan l’equip va
aconseguir guanyar en un notable

partit en la seva visita a la pista del
Palautordera - Salicru (29-33).

El conjunt roig-i-negre clou-
rà el mes a casa el pròxim dia 28
a un quart de 7 de la tarda rebent
la visita de l’Handbol Sant Joan
Despí i es prepararà per a un fe-
brer intens en el qual hauran d’a-
frontar un desplaçament a la
pista del Joventut Mataró, dos
partits seguits a casa contra
l’Handbol Sant Cugat i l’Esplu-
gues i una visita a Sarrià de Ter.   

Rànquing | Situen la ciutat com la quarta més esportiva del món
L’esport i Barcelona caminen de la mà i la ciutat és la quarta vila més esportiva del món.

Aquesta és la conclusió d’un estudi que han publicat l’empresa TSE Consulting i la revista
Around the Rings, especialitzada en l’àmbit olímpic. Segons els resultats d’aquesta classificació,

únicament Londres, Rio de Janeiro i Lausana superen Barcelona en la pràctica esportiva.
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DIJOUS 2 DE FEBRER
18:00 El show de las glorias és la darrera crea-

ció de  Marta Bernal i Glòria Martínez, dues
vedettes que ho critiquen absolutament tot.
/ Centre Cívic Sarrià.

DIMECRES 1 DE FEBRER
17:30 En aquesta xerrada es parlarà sobre qui-

na és la normalitat de la sexualitat infantil i
com ens posicionem els adults des de la nos-
tra pròpia sexualitat. / Centre Cívic l’Elèctric.

DILLUNS 6 DE FEBRER
19:00 Anna Fernàndez i Ivan Miró, de La Ciutat

Invisible, seran els encarregats de presentar
els resultats de l’estudi  de l’economia social
i solidària que s’ha fet a la ciutat. / Centre Cí-
vic Casa Orlandai.

FINS AL 27 DE GENER
Matí-Tarda Darrers dies en els quals es podrà

visitar Barcelona en blanc i negre, una mos-
tra feta pels alumnes del batxillerat artístic
de l’escola Jesús i Maria de Sant Gervasi. / Ca-
sal de barri Espai Putxet.

A PARTIR DE L’1 DE FEBRER
Tot el dia Free Kabaret és el nom d’aquesta mos-

tra de pintures originals fet per artistes de l’Es-
pai Jove Boca Nord. Totes les obres exposa-
des fan servir els colors negre, blanc i vermell.
/ Centre Cívic Sarrià.

DIVENDRES 3 DE FEBRER
18:00 La companyia Homenots s’encarregarà de

la narració En Bum i el tresor del pirata, una
activitat del cicle Lletra petita - Sac de ron-
dalles. / Biblioteca Clarà.

DISSABTE 18 DE FEBRER
18:00 La companyia Forani s’encarregarà de la

representació de l’espactacle pensat per a tota
la família Pau, la vida de Pau Casals. / Centre
Cívic Pere Pruna.

DISSABTE 28 DE GENER
18:15 Partit d’handbol corresponent a la 17a jor-

nada de la Primera estatal masculina entre
la Salle Bonanova i l’Handbol Sant Joan
Despí. / Pavelló La Salle.

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

Sol Homar, educadora, cantant i per-
cusionista, s’encarregarà d’aquesta
sessió de sensibilització musical per a
nadons. / Centre Cívic Sarrià.

Tot a punt per a un taller 
de sensibilització musical

Dc. 25 de gener a les 17:00

Després de la bona acollida que va te-
nir el trimestre passat, es tornarà a or-
ganitzar una jornada de costura so-
lidària fent kimo-kaps. / Centre Cívic
Casa Sagnier.

Arriba una nova jornada
de costura solidària
Ds. 4 de febrer a les 10:00

Amb el mite clàssic de l’Hidra com a fil
conductor,  es presentaran un recull de
cançons originals que expressen di-
ferents vivències i inquietuds. / Cen-
tre Cívic Can Castelló.

Cantos de Hidra, protagonista
de la programació de ‘Musica’t’

Dv. 3 de febrer a les 19:00

Partit de futbol corresponent a la di-
novena jornada de Segona catalana en-
tre el CP Sarrià i el Martinenc B. / Mu-
nicipal Vall d’Hebron.

El CP Sarrià rep la visita 
del filial del Martinenc
Dg. 29 de gener a les 12:15
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